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Forslag til Inatsisartutbeslutning om, at Naalakkersusiut pålægges at fremsætte 

forslag til ændring af § 1, stk. 4 i Landstingslov om lotteriafgift, således at der 

ikke skal betales lotteriafgift af præmier fra spil (lotterier og bingo m.v.), som 

afholdes af en forening. Afgiftsfritagelsen skal ikke omfatte præmier fra 

gevinstgivende automatspil.  

 

(Medlem af Inatsisartut Jens Immanuelsen, Siumut) 

 

 

Forslagsstiller Jens Immanuelsen fra Siumut foreslår at spillegevinster fritages for 

afgifter, hvis spillet afholdes af en forening. Formålet med forslaget er at lette 

foreningernes administrative byrder ved at afholde bingo og lotterier.  

Inuit Ataqatigiit kan godt forstå forslagsstillerens argumenter. Når der spilles om relativt 

små beløb kan det virke unødigt besværligt for foreningerne at skulle stå for afregning af 

afgifter. Inuit Ataqatigiit henviser forslaget til udvalgsbehandling for at få undersøgt det 

nærmere. Vi mener der er stor forskel på hvor store beløb og hvor store præmier der 

spilles om. Der er forskel på at kunne vinde et lam som hovedpræmie og på at kunne 

vinde en bil. Der er også forskel på om man kan vinde 1.000 kroner eller 25.000 kroner. 

Vi ønsker at det undersøges nærmere om man kan lette foreningernes administrative 

arbejde med at afholde spil uden helt at fjerne afgiftspligten. For eksempel ved at hæve 

bagatelgrænsen i loven.   

 

Men Inuit Ataqatigiit vil gerne benytte lejligheden til at tale om ludomani. Vi ved at 

mange mennesker er fanget i ludomani og at det påvirker familier meget, meget 

negativt. Vi forstår foreningernes behov for at skulle tjene penge til deres aktiviteter, 

men mener det bør kunne ske på andre måder end bare gennem spil. Vi opfordrer til at 

foreninger i deres vedtægter forpligter sig til at afholde arrangementer der ikke 

involverer spil eller salg af alkohol. Det kan være gennem dans, teater, lege, film - 

mulighederne er mange.  

 

På den baggrund henviser vi forslaget til behandling i Finansudvalget. 

 


